
ZÁPIS ZE SETKÁNÍ FARNÍ RADY 7. LISTOPADU 2024 VE FARNÍM DOMĚ 

PŘÍTOMNI: E. VLČKOVÁ, F. HLADKÝ, V. ŠOUPALOVÁ, J. HREŽO, M. HLADKÝ, M. POKORNÁ, M. BAČOVSKÝ, L. 
HLADKÁ, J. HANÁK, J. JAŠKOVÁ (online) 

NEPŘÍTOMNI: J. BŘOUŠEK, M. VALA, V. BAČOVSKÝ 
VEDL A ZAPSAL: J. HANÁK 

1. Farní radě se představil moderátor pastoračních aktivit našeho děkanství Dominik Mazel, což je 
role, která se ve všech děkanstvích diecéze teprve zavádí a má sloužit pomoci farnostem ve vývoji, 
rozběhu, vymýšlení, plánování nejrůznějších pastoračních aktivit. Dominik podle svých slov dokáže 
pomoci například i se sháněním hosta na nějakou farní akci, exercitátora a podobně. Jakýkoliv nápad je 
vítán i pro inspiraci jiným farnostem, jakákoliv aktivita může být sdílena i ostatním farnostem. 
Dominikova role je i v propagaci našich pastoračních aktivit. I sama role moderátora pastoračních 
aktivit je pružná, náplň se teprve tvoří a v každém děkanství to tím pádem funguje trochu jinak. Kontakt 
na Dominika je moderator.slavkov@dieceze.cz, t: 777 740 502. Dominik tvoří přibližně dvakrát 
měsíčně pastorační plátek s aktuálními informacemi o pastoračních aktivitách v děkanství. Kdo               
z farních radních chce tento pastorační plátek od Dominika dostávat mailem (doporučujeme), nechť mu 
napíše mail. Chystá se též online kalendář akcí. 

2. Náš biskup Pavel Konzbul zahájil administrativní řízení o připojení farnosti Rostěnice k farnosti 
Kučerov. Jde o proces, kterým komunikujeme přinejmenším čtrnáct let, vzhledem k tomu, že už 
dlouhou dobu naše celkem tři nominální farnosti žijí jako de facto jedno farní společenství, taky 
vzhledem k tomu, že ani kanonické právo nic jako nominální farnost nezná a farnost definuje na základě 
živého společenství věřících, taky vzhledem k tomu, že formální existence tří nominálních farností 
(právnických osob) spíše jen komplikuje administrativu. V červnu 2022 dostal tento proces podobu 
celofarní debaty, tedy dlouhodobého jednání na úrovni farní rady i celého farního společenství. Byli 
vyzváni všichni farníci, aby téma projednali ve svých skupinách, na farních klubech i ve společenstvích 
modlitby a aby svůj pohled na věc sdělili některému farnímu radnímu nebo faráři, a to osobně či 
písemně. Celofarní debata byla ukončena s koncem roku 2022, přičemž byl zaznamenán všeobecný 
souhlas a nikdo z farníků nevznesl relevantní námitky. V souvislosti s aktuálním vyhlášením 
administrativního řízení o připojení farnosti Rostěnice k farnosti Kučerov jsme byli biskupem Pavlem 
vyzváni, abychom o tom na setkání farní rady (spojené pastorační a ekonomické rady) jednali a 
definitivně se vyjádřili. Učinili jsme tak, ujistili se vzájemně, že jde o logický a správný proces, zároveň 
první krok přirozeného vývoje, o kterém jsme již dříve vedli celofarní debatu, a nakonec hlasovali, 
přičemž všichni přítomní radní hlasovali pro připojení farnosti Rostěnice k farnosti Kučerov (za farnost 
Rostěnice Jarmila Jašková a za farnost Kučerov Ludmila Hladká, Martin Hladký, Martin Bačovský, 
Edita Vlčková). Po dokončení procesu se rostěničtí farníci stanou farníky kučerovskými, přičemž          
z hlediska fungování rostěnického společenství se nezmění nic. Tedy i nadále budou probíhat 
bohoslužby v rostěnickém kostele, i nadále budou rostěničtí farníci zváni k farním aktivitám, které se 
uskutečňují zejména ve společném farním domě v Bohdalicích, jen ve větším formálním sepětí než 
doposud. Jde-li o majetek farnosti Rostěnice, tedy kostel, polnosti v rostěnickém katastru a finanční 
prostředky ve výši necelých třiceti tisíc korun, ty se stanou součástí majetku farnosti Kučerov, přičemž 
vliv na rozhodování i o něm budou někdejší rostěničtí farníci uplatňovat skrze svého zástupce                
v pastorační i ekonomické radě (v současné době tuto roli zastává Jarmila Jašková). 

3. Jde-li o letošní zbývající opravy lysovického kostela, Martin Vala ještě na přelomu listopadu a prosince 
dokončí výměnu dřevěných oken ve věži. Nátěr dveří v kučerovském kostele se realizuje na jaře, 
výměna dvou rozbitých okenních tabulek v presbytáři je již realizována. V bohdalickém kostele se 
ukázala nutnost opravy okna v úklidové místnosti nad sakristií, které je v havarijním stavu. Opravu 
zajistí František Hladký. Jde-li o nutnou výměnu střechy věže za přibližně dva miliony korun, vypadá 
reálně, že by se nám mohlo podařit v příštím roce dosáhnout na významnější dotace MK a JMK, i tak 
ale předpokládáme, že přibližně 800 tisíc korun musíme získat odjinud. Velmi doufáme, že s tím 
pomohou naše obce Bohdalice, Kozlany a Bohaté Málkovice. Jde-li o rostěnický kostel, provádíme 
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průzkum, zda a za jakých podmínek by případně obec měla zájem o převedení kostela do jejího 
vlastnictví. Kostel je staticky zajištěn a v interiéru relativně v pořádku. Údržbu potřebuje střecha             
a zásadní rekonstrukci zejména vnější fasáda. 

4. Návštěvu svatého Mikuláše v našich kostelích očekáváme v neděli 8. prosince:) O organizaci včetně 
sladkých dárků se postará Lída Hladká. 

5. Václav Zeman plánuje adventní koncert v bohdalickém kostele, v podobném formátu jako loni, který 
byl velmi ceněn. Termín bude pravděpodobně v neděli 15. prosince v podvečer. 

6. Vánoční strom do kučerovského kostela nabízí darem pan Romaniuk. Martin Bačovský strom uřízne    
a bude letos vévodit kostelu jako jeden jedinečný. František Hladký domluví jeden či dva stromy           
s Pavlem Pospíšilem pro bohdalický kostel. Edita Vlčková domluví jeden strom s Juchelkovými         
pro lysovický kostel. 

7. Pro postní duchovní obnovu Marta Pokorná osloví Marcela Javoru. Výběr některé z postních sobot 
necháme na něm. 

8. Stále trvá zájem, aby se ve farním domě uspořádalo povídání Jury Novotného o jeho jarní pouti        
z Istanbulu/Konstantinopole do Rostěnic. 

9. Terminář: První neděle adventní bude letos 1. prosince, předvánoční návštěvy nemocných v pátek   
20. prosince, příští zpovídání o více kněžích v neděli 22. prosince.   

10. Příští setkání farní rady bude ve čtvrtek 12. prosince 2024 v 19:00 h ve farním domě.


